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Møte i Brukerutvalget for NAV Trøndelag 22/11/23 Hjørnebygget, Trondheim 
 
Til stede: Bente-Anita Rødli FFO, Mona B. Lersveen FFO, Randi Nessemo LO, Atle O. 
Sognli Kreftforeningen, Røy-Bjarne Hemmingsen KS, Frode Strømman SAFO, Tormod 
Eriksen NAV Hjelpemiddelsentral, Paul Martin Bruvold NAV Familie og pensjon, Jan Arve 
Strand, May Beate Haugan, Torbjørn Aas, Anne Grete Dahlen NAV Trøndelag (referent) 
 
Frafall: Marte Abelsen NAV Falkenborg, Linda Helen Fjeldvær NAV Kontaktsenter, Ellen 
Braarud NAV Hjelpemiddelsentral, Anne Lise Tangen Pensjonistforbundet  
 
 
Saksliste: 
17/23 Godkjenning av innkalling og sakliste. 
Innkalling og godkjenning ble godkjent uten merknader.     

18/23 Personbrukerundersøkelsen 2023 (presentasjonen vedlagt) 
Eli Sektnan holdt innlegg om Personbrukerundersøkelsen i NAV 2023. Bra svarprosent. NAV 

mener den gir et godt bilde.  

SAFO: Opplevelse av at brev fra NAV er vanskelig å forstå.  

NAV: Det er startet et arbeid rundt språkbruk i brev slik at budskapet skal bli forståelig.  

FFO: Hva med brukermedvirkning i dette arbeidet?  

SAFO: Hvem er de som sier at informasjonen fra NAV ikke er klar og forståelig?  

NAV: En undersøkelse viser at byråkratisk og digital kompetanse har mye å si for at du skal 

forstå informasjonen fra NAV og videre sette fram en klage. 

FFO: Å klage bør være enklere. Mange klager ikke fordi det er vanskelig.  

SAFO: Styrking av den interne kommunikasjonen i NAV. 

NAV: En doktorgrad skrevet av NAV ansatt i 2023. Tema i et senere utvalgsmøte? 

 
19/23 Evaluering av brukerutvalgsperioden 

SAFO: Honnør til ledelsen i brukerutvalget, aktuelle saker og god møteledelse. Mye god og 

relevant informasjon fra NAV. Noe å gå på ift å finne saker der vi kan få til reell medvirkning.  

Anbudskonkurranser der brukermedvirkning kan være relevant, savner at det blir tatt ett steg 

videre. Fin atmosfære på møtene som gjør at vi kan føle oss trygge og tørre å snakke. 

Kreftforening: Møtene preges av informasjons-saker. Hva skjer videre? Har vi bidratt til en 

forskjell? Har vi fått til reell brukermedvirkning? Deltar de riktige organisasjonene? 



 
 
 
 
 

Ungdom målgruppe. Ønsker å komme ut, Jobbhuset for ungdom, NAV Hjelpemiddelsentral? 

Godt klima i møtene! Hvilke hovedsatsinger skal vi ha? Prosjekt organisering? 

Gruppeoppgaver etter innlegg i møtene? Ønsker at vi er utviklingsorientert.  

KS: Har deltatt kun på 1,5 møte. Fint med møter ute hos ulike enheter i NAV.   

FFO: Enig i det som er sagt allerede. Jobber opp mot diagnoser. Har erfaring i å jobbe inn 

mot NAV tidligere. 

LO: vi har et mandat i brukerutvalget, det gir retning for arbeidet. Vi er avhengig av å få 

innspill på saker. Samt signal fra NAV i hvilke saker det er behov for brukermedvirkning. Vi 

har jobbet med konkrete saker; klarspråk, tilgjengelighet, savner konkret tilbakemelding. 

Informasjonssakene skaper engasjement og diskusjoner. Her kommer det inn mange innspill 

som NAV kan ta med tilbake i arbeidet. 

Synes det har fungert godt, vi har jobbet godt i utvalget. Savner at møterom og teknikk er 

ordne i forkant. Samarbeid og engasjement fungerer godt. 

FFO: Engasjert utvalg. Vi er et rådgivende organ og vi håper at våre innspill blir tatt videre.   

Kvalitetsarbeid i tjenestene; her ble det sendt innspill fra brukerutvalget. Tilbakemelding? Vi 

ønsker at NAV gir oss tilbakemeldinger på hva som er gjennomførbart og ikke. Noe dårlig 

oppmøte særlig på opplæringsdagen, dette har bedret seg. Styrke dialog med Sentralt 

brukerutvalg; sende referat til SBU og lokale utvalg. Godt og trivelig klima. 

NAV Trøndelag: Godt klima i møtene som vi må ivareta. Mange gode forslag til videre 

oppfølging. Fint å variere hvor vi har møtene. Alle ansvar for å komme med bidrag/saker. 

NAV Familie og pensjon: synes dette er et godt fora og det er viktig for oss. Saker som NOU 

Rask og riktig gir oss verdifulle innspill. Innspill til både sentralt og lokalt BUA. 

NAV Hjelpemiddelsentral: mye kompetanse og erfaring i dette forumet. Brukerdrevet 

tjenesteutvikling på bruker og tjenestenivå. Hva betyr dette? Tenker på den sløyfa dere 

brukerrepresentanter har inn i deres organisasjoner, viktig å ta med sakene vi diskuterer inn 

her og også hente innspill til saker organisasjonen ser som viktig. 

NAV Trøndelag: godt klima i møtene. Bedring i oppmøte og beskjed ved fravær. Videreføre 

møte med ledere for lokale brukerutvalg, godt grep for å styrke dialogen mellom utvalgene.  

FFO: skal vi få avholdt et møte med lokale ledere før utvalgsperioden er over? 

      

20/23   Møteplan 2024 (kan bli endringer på sted)  



 
 
 
 
 

Onsdag 28.feb Steinkjer 
Onsdag 15.mai Stjørdal   
Torsdag 19.sept Steinkjer 
Onsdag 20.nov Trondheim 
Bruker og etat møtes Stiklestad 
 
21/23 Medarbeiderundersøkelsen 2023 (presentasjon vedlagt)  
Jan Arve Strand gjennomgikk MUST- medarbeiderundersøkelse i staten 2023. Hvordan de 

ansatte har det på jobb vil ha påvirkning på hvordan bistand NAV yter overfor brukerne.  

16 000 svart på undersøkelsen, ca 700 i Trøndelag. Undersøkelsen gjennomført i 19 statlige 

virksomheter til sammen. Gjelder både kommunalt og statlige ansatte. Ca 70 spørsmål.  

Oppfølgingen av resultat skjer på det området der det er mulig å få gjort forbedringer.  

NAV i Trøndelag reduserte i 2022 bemanningen med 10%. Ikke mulig å spore kommunalt 

eller statlige ansatte, vi har ett arbeidsmiljø og vi har den samme undersøkelsen. 

Utfallsmål: 85% høyt jobbengasjement og 82 % høy tilhørighet til organisasjonen. Dette er 

veldig positiv score i Trøndelag. Undersøkelsen i NAV deles med de berørte, bevare det som 

er bra og finne konkrete forbedringspunkter. Det forventes at undersøkelsen tas med inn i 

videre planarbeid og HMS arbeid videre.  

FFO: Usikkerhet om arbeidsinnhold, kan det være at det er mange nye tilsatte? 

NAV Familie og Pensjon: Det foregår veldig likt i Familie og pensjon også. Vi har en dag 

denne uka med alle ansatte for å gjøre et videre dypdykk. Må helt ned på avdelingsnivå.  

LO: vi har også en slik type undersøkelse. Interessant å høre hvordan andre organisasjoner 

jobber videre med resultatene. En kontinuerlig prosess vi må jobbe med hele tiden.  

 
22/23   Orienteringer fra NAV  

NAV Trøndelag: Mulighetskonferanse 2023 med målsetting om å bygge laget i Trøndelag. ca 

1000 ansatte deltok. Gode tilbakemeldinger. 

Budsjettprosess forgår nå, Arbeids og tjenestelinja reduseres i tildelte midler. MUST; 

arbeidsbelastningen er allerede stor i Trøndelag, kan ha betydning for brukertilfredshet. Hva 

vil det ha å si for prioritering? Det skal hentes ut gevinster ift digitalisering.   

Prosjektarbeidet rundt tiltaksområdet i fylket; Tiltaksenheten legges ned, oppgavene 

overføres NAV Trøndelag. En del av oppgavene på tiltak skal digitaliseres. 



 
 
 
 
 

organisatoriske endringer utredes i Melhus og Skaun, samt Indre Fosen og Nord Fosen.  

I Namdalen; samarbeid om en fagutviklerstab for tjenestene for alle de 3 kontorene. 

Nedgang i innbyggertallet, må organisere oss slik at vi kan gi gode tjenester også framover.  

Inkluderingssamling for statlige arbeidsgivere 23.nov. i Trondheim. 

Tiltak; vi lykkes ikke i å bruke opp tildelte midler i 2023.  

Et enklere NAV – en ungdomsytelse og nytt regelverk/lovverk innenfor stat/kommune. Ett 

forsøk som er valgt ut til å prøve ut gjennom tillitsreformen. Ingen skal komme dårligere ut.  

KVP, AAP, DP, tiltakspenger skal erstattes av 1 ytelse. Avgjørelse april 2024 om Trondheim 

kommune blir forsøkskommune. Hvis ja, utprøving i 4 år. Følgeforskning. 

LO: her er Trøndelag et foregangsfylke!  

SAFO: Hva vil dette ha å si for VTA plassene? Ønsker at dette spørsmålet følges opp.  

FFO: Bekymringsfullt at budsjettet reduseres.  

NAV: Midlene prioriteres over til ytelseslinja slik at dette området styrkes. 

NAV Familie og pensjon: (presentasjon vedlagt) 

Paul Martin Bruvold la fram NOU Rask og riktig. Kommunikasjon, forbedringspotensial i å 

ringe opp bruker og få avklaring raskt og effektivt. 

NAV: det skjer mye på dette området. Beslutterteam i Trøndelag og fagnettverk. 

LO: er klagetiden opp til 1 år? 

NAV Familie og pensjon: Klagebehandlingsfrist er egentlig 26 uker, men kan trekke ut til 1 år. 

FFO: Vi som brukere har klare frister å forholde oss når vi skal søke/levere inn 

dokumentasjon til NAV. Jeg ønsker at brukerne skal ha de samme rettighetene, at brukerne 

skal kunne kreve tidsfrister fra NAV. 

FFO: Hva med søknadsskjemaene, de er vanskelige å forstå? 

NAV Hjelpemiddelsentral: NAV eiendom har ansvar for prosessen med anbuds 

konkurransen for ny lokasjon nord i fylket. En avtale med en tilbyder av lokasjon i aksen 

Levanger-Steinkjer vil bli inngått medio april 2024.  

Nasjonal service og veiledningstjeneste på hjelpemiddelområdet: Målet med nåværende 

prosjekt er at det pr 1. februar 2024 er laget en plan for oppstart av en tjeneste som 

innbyggere og samarbeidspartnere kontakter først ved behov for veiledning og informasjon 

om hjelpemidler og tilrettelegging. 

 



 
 
 
 
 

    

23/23  Orienteringer fra organisasjonene  
SAFO: Fra media: risiko å gå over til arbeid fra en ytelse i NAV. Folk sliter økonomisk, 

trygdeytelsene øker ikke tilsvarende. Må bli enklere å arbeide. De som rammes er de som 

allerede har lite. De vgs har en viktig rolle i å ivareta ungdom og gi kompetanse i en viktig 

fase i livet. Dette må NAV støtte opp under. 

Kreftforeningen: November fokus på menn og kreft. Forslå nye brukerrepresentanter.  

KS stor konferanse på Hell i morgen sammen med Statsforvalteren. 

FFO: Konferanse om diagnoser. Spre info om ulike diagnoser. 

LO: jobber med å finne kandidater til brukerutvalg. Kampanje for røykvarslerens dag. 

Medarbeiderkonferanse i høst for 300 ansatte i Oslo. Filmen Sulis 1907. Regionkonferanse 

på Ørlandet, tema psykisk helse og inkludering i arbeidslivet. Lærlingepatrulje for ungdom. 

Kraftløftet- samarbeid LO og NHO om kraftbehovet i Norge. Stort fokus, ny struktur VGS.   

FFO: arbeider med nye brukerrepresentanter, 250-300 som skal skaffes til sammen i fylket. 

Spesialisert rehabilitering, føringer fra regjeringa om at mere skal gjøres på sykehusene og 

mindre rehabilitering kjøpes. Viktig også for NAV. Anbudsrunde med nye avtaler fra 2025. 

Nedprioritering av muskel og skjelett lidelser. 

FFO har startet oppvekstnettverk, barn og unge får ikke den tilrettelegging de har krav på. 2 

møter så langt. Ønsker å sende ut en brukerundersøkelse. 

ADHD skal slås sammen i april til ADHD Trøndelag. Skal arrangere Levekårskonferanse. 

   

24/23  Eventuelt 
Kreftforeningen: Brukerråd for ungdom, hva er status her? 

NAV: Dette ligger nede per nå. Utfordrende å skaffe ungdom.  

FFO: Anbefaler at det sendes ut forespørsel til paraplyorganisasjonene. Dette bør være et 

satsingsområde i 2024! 

FFO: Marianne Hyldmo sitt innlegg på Mulighetskonferansen: Kan vi slutte å kalle uføresaker 

ved 18 år for Kurantsaker? Ønskelig at dette er et tema på brukerutvalgsmøte.  

      
 


